
 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 26. JUNI 2023 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Ulla Larsen (UL), Finn Lørup (FL), Thomas Gulløv Longhi (TGL), Jens R. Møller (JRM), Ellen 

Østa (EØ), Ingrid Strandby (IS), Joachim Næshave Christensen (JNC) 

 

Suppleanter 

• Claus Bjerregaard (CB), Dennis Rasmussen (DR) 

 

Ungdomseliten 

• Frederik R. Henriksen (FRH) 

 

Personale 

• Lone Storm Sørensen (LSS), Kenneth Andersen (KA)  

 

Afbud 

• Kenneth Andersen (KA) - ferie, Joachim Næshave Christensen (JNC) - arbejde 

• Frederik R. Henriksen (FRH) – kom ikke  

 

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Orientering om bane v. FL 

a. Orientering fra Baneudvalget v. FL 

b. Orientering fra Banepanel v. FL 

 

3. Økonomi v. TGL 

a. Månedsregnskab for maj, herunder saldobalance og likviditetsoversigt  

b. Debitorliste  

c. Medlemstal  

 

4. Projekter v. FL 

a. Fonde v. CB 
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5. Ungdomseliten v. FRH 

a. Husregler 

b. Mødedatoer 

 

6. Orientering fra formanden 

a. Donation 

b. Minigolfere 

c. Træer til drivingrange 

 

7. Orientering fra udvalg 

a. Rehab-golf 

b. Kvinder & Golf 

 

8. Orientering fra sekretariatet 

a. Lørdagshyggeturnering 

b. KIK på helligdage 

c. KIK + Best. Turnering mos VFG 

d. El-aftale med SEF 

e. No-Show 

 

9. Eventuelt 

 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Dagsorden godkendt.  

Referat fra den 27. april underskrevet. 

2. ORIENTERING OM BANEN V. FL 

• Reparation af dræn på hul 4 og 6 på 9-huls banen er færdig. En gammel forpligtigelse over 

for Hvidkilde Gods, som hermed indfries 

 

• Demo af robotklipper stopper med udgangen af uge 26. Vi har i den periode testet:  

o Kørsel på skråninger 

o Rækkevidde af sender - 500 m. 

Testen har været en stor succes. Alle test bestået. Robotten laver et meget fint stykke 

arbejde. Ingen tvivl om, at robotklippere til fairways er fremtiden. Robotterne kan være 

med til at frigive tid hos greenkeeperne, så de kan udføre andre vigtige projekter.  

 

• Dybdeluftning / eftersåning på 9-huls banen samt indspil og puttinggreen 

 

• Vertikalskåret og topdresset greens på alle huller 

 

• Topdresset teesteder og gødet greens 

 

• Servicering af vandingsanlæg – udskiftning af sprinklere 

 

• Reparation af boldopsamler igen pga. påkørsler under boldopsamling  

Når den nye boldsamler kommer, laver KA og Rolf Pedersen en instruktionsdag med alle 

frivillige boldsamlere, så alle er klædt godt på til at køre den 
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2A. BANEUDVALG V. FL 

Møde i Baneudvalget den 15. juni (læs hele referatet her)  

 

• Den gamle green roller er brudt sammen og der er indkøbt en ny, som heldigvis kunne 

leveres med det samme fra lager i Vissenbjerg. 

 

• Ønsket om mere og bedre information om forhold der vedrører banen, er i fuld gang med at 

blive opfyldt, idet greenkeeperne informerer gennem GLFR appen, hvilket kan være både 

med tekst og med billeder. Mere end 600 af klubbens medlemmer har downloadet GLFR 

appen, der henstilles derfor til, at hvis man ønsker at modtaget informationer om banen, så 

gøres ved at tage GLFR appen i brug (den er ganske gratis). 

 

• Der vil blive etableret flere markeringer på Drivingrange med afstandsmål på de enkelte 

udslagssteder. 

 

DR:  

Der er udfordringer med de nye måtter på drivingrangen, virker som om de krøller.  

UL kontakter Rolf og får ham til at kigge på måtterne og underlaget. 

 

TGL:  

Boldvasker på hul 1 på 9-huls banen efterlyses 

 

DR:  

Der er spillere, der synes det er træls, at der ikke må chippes ved puttinggreen. Det giver et dårligt 

flow under opvarmning til en runde hvis man skal starte på range, gå over bag klubhuset og chippe 

for at gå tilbage og putte. Inden man spiller ud. 

 

Det er en bestyrelsesbeslutning, at der kun må puttes på puttinggreenen foran klubhuset.  

Vi har et fantastisk indspilsområde bag ved klubhuset.  

Det er for farligt at chippe på forsiden af klubhuset. Når nye spillere / knap på øvede spillere ser de 

rigtig gode spillere stå og chippe, så gør de det jo også uden at tænke over, at de måske kan 

risikere at ”flække” bolden, hvilket kan ende med en smadret frontrude i en parkeret bil. 

Baneudvalgsmøder afholdes månedligt 14 dage før bestyrelsesmøderne.  

2B. BANEPANEL V. FL 

Møde i Banepanelet med repræsentanter fra alle KIK og klubuafhængige den 24. maj (læs hele 

referatet her)  

 

• Kenneth redegjorde for aktuel status på banen, herunder årsager til forsinkelse i klipning på 

banen. Ligeledes blev der fortalt om udfordringer med anvendelse af ukrudtsmidler, der helt 

naturlig påvirker ukrudtsbekæmpelsen på banen. Forklaring er bl.a. at flere ukrudtsmidler 

bliver forbudt, og at der ikke findes alternativer til erstatning. 

 

• Ændringer på 18-huls banen: 

 

o Tee 62 på hul 11 er rykket lidt frem og lidt til højre, så der kommer en mere lige linje 

mod fairway 

https://svendborggolfklub.dk/wp-content/uploads/2023/06/230615-referat-af-Baneudvalgsmoede-den-15.-juni-2023.pdf
https://svendborggolfklub.dk/wp-content/uploads/2023/06/230524-referat-af-moede-i-Banepanelet.pdf
https://svendborggolfklub.dk/wp-content/uploads/2023/06/230524-referat-af-moede-i-Banepanelet.pdf
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o Tee 62 på hul 4 bliver flyttet længere tilbage 

 

o Tee 48 på hul 14, her var der et ønske om at sætte et net op, så man ikke blev ramt, 

når der blev slået ud fra tee 58/62. Ønsket imødekommes ved at sætte et skilt op 

ved slutningen af stien med en opfordring om ikke at gå videre før den sidste bold 

har slået ud fra tee 58/62. Problemet ville dog ikke opstå, hvis spillerne fulgtes ad til 

først tee 58/62 og derefter ned til tee 48 

 

o Mulighed for at etablere et strafområde mellem hul 1 og 2 kan ikke lade sig gøre, så 

vi må leve med risikoen for at miste en bold i hegnet mellem hul 1 og hul 2 

 

Derudover omhandlede mødet primært det nye baneforløb.  

 

UL:  

Klubben ønsker fremover at afholde et medlemsmøde i starten af sæsonen, hvor det primære 

emne er banen.  

3. ØKONOMI V. TGL  

• Gennemgang månedsregnskab for maj måned v. TGL 

Vi har et fornuftigt indtægtsgrundlag. Omkostningerne er dog steget i forhold til sidste år på 

samme tid. Overordnet har vi dog en fornuftig økonomi i forhold til samme tid sidste år.  

 

• Gennemgang af Debitorliste pr. 15. juni 

Debitorsaldolisten er nedbragt væsentligt i forhold til starten af året. Der er gjort en stor 

indsats for at løbende at samle op på alle udeståender.  

 

• Gennemgang af medlemstal pr. 31. maj 

Medlemstallene ser rigtig godt ud. Vi er i plus i forhold til 1. januar, hvor vi var 1010 

medlemmer. Pr. 31. maj er vi 1.122 medlemmer. Dette tal falder dog med ca. 30 i 

forbindelse med udmeldinger pr. 30. juni. Men der kommer heldigvis stadig løbende nye 

indmeldelser til klubben  

4. PROJEKTER V. FL 

• Gennemgang af listen over projekter.  

Listen opdateres og sendes ud til bestyrelsen. Fremover vil projektlisten være et fast bilag i 

forbindelse med bestyrelsesmøder 

4A. FONDE V. CB 

• Vigtigt, at fondsansøgninger / portefølje sker via en central styring af projekterne, så vi ikke 

søger de samme fonde til flere projekter. Vigtigt at vi får samlet så mange projekter som 

muligt i én relevant ansøgning. 

 

• Udvalget skal have mandat til at arbejde med de prioriterede projekter. Udvalget skal sikre, 

at vi har et professionelt setup, hvor alle bliver orienteret, hver gang der søges en fond og 

hvor alle får tilbagemeldinger på vores ansøgninger, når vi modtager svar.   

 



Side 5 

• Udvalget har udarbejdet et dokument over projekter og kategorier, som CB sender til LSS. 

Det pointeres, at det er et arbejdsdokument. 

5. UNGDOMSELITEN V. FRH 

• Desværre var Ungdomseliten ikke repræsenteret på dagens møde. 

Ungdomseliten er inviteret til at deltage i 4 møder i løbet af en sæson. De møder, hvor 

Ungdomseliten deltager, er markeret med * under punktet ”Kommende møder”.  

 

• Bestyrelsen gennemgik det fremsendte udkastet til Husregler for juniorlokalet og med få 

ændringer blev husreglerne godkendt – vedhæftet som bilag. 

6. ORIENTERING FRA FORMANDEN 

• Klubben har modtaget en donation på kr. 100.000, der er øremærket juniorarbejdet.  

Men inden vi begynder at kigge på, hvordan pengene skal anvendes, skal der først 

udarbejdes en plan / strategi på Ungdomsområdet. Vores nuværende juniorudvalg trænger 

til en håndsrækning. Dette skal påbegyndes inden sommerferien. UL har indkaldt JNC og DR 

til et opstartsmøde.  

 

• Minigolfarrangementet med Poul Stenum var en stor succes. Glade børn masser af aktivitet.  

 

• Træer på drivingrangen.  

Udover, som tidligere omtalt, etablering af en lille lund ved drivingrangen til at fange 

vildfarne bolde med, er der kommet et forslag om at indkøbe nok træer til også at kunne 

lave en allé langs drivingrangen. En udgift der i alt beløber sig til omkring på kr. 35-40.000. 

Hertil kommer selve etableringsomkostninger. Vi håber etableringsarbejdet kan udføres ved 

hjælp af frivillige. Vi vil forsøge at søge fonde til projektet. 

 

• Aftale om etablering af nyt WIFI til klubhuset er kommet i hus. Kortermann IT leverer 

løsningen, så vi fremover kan adskille funktionerne administration, KIK og gæster i hver sit 

netværk. I dag kan administrationen ikke arbejde effektivt, når der er mange mennesker, 

der er online i klubhuset.  

 

• Vi har fået svar for Vurderingsstyrelsen vedr. ny ejendomskategori, som kunne betyde, at 

golfklubben ikke længere ville blive vurderet og beskattet som hidtil, men at vi kunne 

risikere store skattemæssige konsekvenser. Golfklubben er dog ikke vurderet som 

”Landbrug 5-15 ha.”, men i stedet som ”Bygning på fremmed grund” og denne kategori 

bliver først vurderet i 2024/2025. 

7. ORIENTERING FRA UDVALG  

• Rehab-Golf v. IS 

Der er ikke så mange endnu, men de 6-8, der kommer, er bidt af det. Vi håber på at få flere 

faste deltagere. Der kommer en artikel i ugeavisen omkring forløbet. Overvejer om vi skal 

kontakte Radio Diablo og lade dem interviewet et par af deltagerne.  

 

Rehab-Golf holder ferie i juli måned.  

 

• Kvinder & Golf v. JRM 

25 kvinder har gennemført et fantastisk forløb. Der er afholdt evalueringsmøde og ingen 
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tvivl om, at vi gentager forløbet næste år – dog med max 20 deltagere. Vi kunne sagtens 

lave et hold mere i år, men vi vil hellere fokusere på, at få de 25 godt integreret i klubben.  

 

• Begyndere v. JRM 

Vi har haft 35-40 begynder igennem indtil nu. Der er ca. 10, der mangler de sidste 

kaninturneringer.  

 

Begynderne holder ferie i juli måned 

 

• Kaninerne v. FL 

Stor tilslutning til kaninturneringerne. Senest var der 66 deltagere. Der er heldigvis stadig 

mange handicapspillere, der deltager i kaninturneringerne. Både nye medlemmer, som 

søger netværk, men også ældre medlemmer, som gerne giver en hjælpende hånd med at få 

prøvemedlemmerne med ud, så de kan bestå deres kørekort.  

 

• Regionsgolf v. EØ 

Regionsgolfspillernes træning med vores Pro Rolf Pedersen har været en stor succes. 

Spillerne har været rigtig glade for muligheden.  

 

8. ORIENTERING FRA SEKRETARIATET  

• Lørdagshyggeturnering 

Rigtig mange har kigget langt efter det fællesskab, som Kvinder & Golf har haft og flere har 

nævnt det overfor os. Derfor har vi, som et forsøg lavet en netværksturnering hver lørdag 

formiddag, hvor man kan tilmelde sig og komme ud og spille med nogen man måske ikke 

kender i forvejen. Det er ganske frivilligt om man vil føre scorekort. Turneringen er også 

åben for spillere udefra, som naturligvis betaler greenfee. 

 

• I forbindelse med evalueringsmødet med KIK sidste år, blev der aftalt, at der ikke måtte 

afholdes KIK-turneringer på helligdage. Der var ikke lavet blokeringer, men turneringerne 

blev afholdt alligevel. Dvs. der var ikke den ønskede plads til greenfeegæster.  

IS tager emnet op igen til dette års evalueringsmøde. 

 

• Vi har modtaget en forespørgsel fra Vestfyns Golfklub om vi kunne tænke os at spille en 

årlig match mod dem med efterfølgende spisning. Skiftevis i Vestfyn og Svendborg.  

Holdene skal bestå af bestyrelsesmedlemmer fra KIK og fra klubbens egen bestyrelse.  

 

Positivt modtaget. LSS arbejder videre med VFG og en spilledato. I år spilles matchen i 

Svendborg. 

 

• Niels Egedal har gennemgået vores Elregninger fra SEF Energi. Ud fra et estimeret 

årsforbrug, kunne vi lave en årlig besparelse på kr. 10.000 ved at skifte abonnement.   

 

Pr. 1. juli har vi skiftet til Dyrenes Energi – stadig hos SEF 

 

• Vi har stadig rigtig mange, der glemmer at bekræfte deres starttider. Samtidig er der 

mange, der ikke mener, at det er nødvendigt at booke tider på 9-huls banen.  

Alle SKAL bekræfte deres starttid og ALLE skal have en starttid inden de går ud – uanset om 

det er på 18-huls eller 9-hulsbanen. 

 

Vi begynder at kontakte både medlemmer og greenfee-gæster, som ikke har bekræftet 

deres starttid for at høre, hvorfor tiden ikke er bekræftet / slettet, hvis de ikke har været 
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her.  

 

I forbindelse med ovenstående, var der en dialog omkring evt. fremtidig opkrævning af 

gebyrer i forbindelse med:  

o manglende bekræftelse af starttider 

o manglende aflevering af nøgler til buggyer 

o manglende rengøring af buggyer  

o buggyer, der ikke er sat til opladning  

Punkter som er til stor frustration for den efterfølgende spiller.  

 

 Der blev også drøftet sammenlægning af starttider og spillehastigheder på banen. 

 

Dialogen fortsætter på bestyrelsesmødet i august. 

  

9. EVT 

• TGL:  

Sponsorarrangement på Cafe Citronen var et rigtig godt arrangement med mulighed for at 

drøfte løst og fast med vores sponsorer. 

 

• TGL: 

Punkter til bestyrelsesseminaret i oktober 

o Lukning af banen weekender og helligdage 

o Opdatering af blokeringer 

 

• EØ: 

Great Northern har sendt et tilbud til klubben, som vi ikke har svaret på.  

 

LSS: 

Generelt sender vi relevante tilbud videre til KIK, Elite- og Juniorafdelingen. Ikke direkte ud 

til alle vores medlemmer. Når vi modtager sådanne tilbud, bliver de sat ind i en blå mappe, 

der ligger ved touchskærmen, som alle vores medlemmer velkommen til at kigge i og se de 

gode tilbud. 

 

• EØ:  

Hvordan er processen for at blive venskabsklub med SGK? 

 

Som udgangspunkt er det en beslutning som bestyrelsen tager, med mindre, der kommer 

en henvendelse igennem Nordic Golf Cirkle, så er det LSS, der tager beslutningen i samråd 

med de øvrige klubber i NGC    

 

• OBS!  

Uddannelse i Players First / Golfspilleren i centrum v. Kim Uldahl fra DGU 

Tirsdag den 15. august kl. 15.30-17.00 – mødeindkaldelse udsendes senere 

Alle, som ikke allerede har en adgang til Golfspilleren i Centrum, bliver oprettet inden 

kurset.  
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KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2023:  

• 26. juni kl. 15.30 *  

• 21. august kl. 15.30  

• 25. september kl. 15.30 *  

• 31. oktober kl. 15.30  

• 29. november kl. 15.30  

• 12. december kl. 15.30 *  

 

* Ungdomseliten deltager  

 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• 22. januar kl. 15.30  

• 27. februar kl. 15.30  

 

Fremover indkaldes til bestyrelsesmøde via Teams med mulighed for at deltage online, hvis man er 

forhindret i fysisk fremmøde.  

 

Uddannelse 2023:  

• Golfspilleren i Centrum, Svendborg Golf Klub, den 15. august kl. 15.30 – 17.00 

 

Bestyrelsesseminar med fokus på udvikling  

• 6. oktober kl. 9.00-15.00 Spejlsalen i Borgerforeningen  

 

Generalforsamling:  

• 19. marts 2024 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  

 


